
Vážení čitatelia! 

Práve drţíte v ruke 

prvé číslo nášho časopisu.  

Pri vytváraní jeho finálnej 

podoby sme vyuţili aj 

pomoc pedagógov, ale 

autormi textov sme my - 

študenti CSOŠ. Menším 

problémom, ktorý potrá-

pil naše mozgové závity, 

bolo vymyslieť názov ča-

sopisu. 
Pri čítaní našich výtvo-

rov sa dozviete veľa vecí 

nielen o nás samotných, 

ale aj o aktivitách a podu-

jatiach, na ktorých sme sa 

zúčastnili. Sami zistíte, ţe 

aj napriek našej krátkej 

existencii, ich  nebolo 

málo ...  
Prajem vám príjemné 

čítanie. Verím, ţe sa vám 

naše prvé číslo bude pá-

čiť. 

Samozrejme, čakáme 

na vaše postrehy a pod-

nety, čo by sme v ďalšom 

čísle mohli zlepšiť. 

 

Miriam Čerňanská, 

šéfredaktorka  

 
Foto: študenti CSOŠ - 

zároveň redakčná rada  
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Občasník CSOŠ sv. Terézie z Lisieux v Bánovciach nad Bebravou. Vychádza 2x za rok.  

Šéfredaktorka: Miriam Čerňanská, Redakčná rada: študenti 1.A, 1.B. 
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S E P T E M B E R 

 

2. 9. - do školských lavíc zasadli prví študenti. 

Otvorili sme dva odbory - sociálno-výchovný 

pracovník a biochemik - mliekarská výro-

ba, 

20. 9. -  naše dobrovoľníčky v rámci celoslo-

venskej zbierky Biela pastelka neúnavne 

brázdili stanicu, centrum mesta a jeho blízke 

okolie. Pre zrakovo postihnutých občanov vy-

zbierali 331 €. 

25. 9. – Svetový 

deň mlieka na ško-

lách 

Vďaka dokumentu 

„Aká je pravda o mlie-

ku?" sme sa trošku 

teoreticky vzdelali, 

virtuálne sme navštívili 

mliekareň a potom 

sme si pochutnali na jogurtoch - sponzorský dar 

od podniku Milsy, a. s. Ďakujeme :-)  

 

O K T Ó B E R 

 

1. 10.  - na sviatok sv. Terezky sme spolu s p. 

dekanom spoznávali ţivotné osudy patrónky 

našej školy, viac na s. 7, 

8. 10. - exkurzia do miestneho múzea, viac 

na s. 10, 

14. 10. sme vyuţili pekné počasie a vybrali sme 

sa do archeologického múzea v Bojnej, 

neskôr sme si prezreli slovanské hradisko 

Bojná I - Valy, viac na s. 4, 

 

16. 10. bola preverená naša kondícia a zdatnosť 

v rámci účelového cvičenia do blízkeho okolia 

(Cibislávka, Salaštek), 

23. 10. - exkurzia do Galérie M. A. Bazov-

ského a do  Karneru sv. Michala v Trenčíne, 

viac na s. 10, 

28. 10. sme prijali milé pozvanie od ZŠ              

v Uhrovci a zúčastnili sme sa súťaţno-

zábavného podujatia pri príleţitosti Me-

dzinárodného dňa školských kniţníc, viac 

na s. 5, 

29. 10. sme sa na festivale EKOTOPFILM 

zaujímali o osud našej planéty. V MsKS sme si 

spolu s ďalšími stredoškolákmi najprv prezreli 

krátke, ale zaujímavé dokumenty, následne nám 

jeden z aktivistov porozprával o ekologickom 

probléme v podobe palmových plantáţí. 

 

N O V E M B E R  

 

14. 11. -  ako 

dobrovoľníč-

ky na celoslo-

venskej zbier-

ke Hodina 

deťom po-

máhali naše 

š t u d e n t k y 

DSS Archa,  

 

25. 11. sme 

na podnet 

predsedu MOMS Ing. Zaťka na našej škole priví-

tali Mgr.  Šubjakovú z Hlaholskej akadé-

mie Domu MS 

v Bratislave. V rámci 

svojej prednášky nám 

rozprávala  o osídlení 

nášho územia Slovan-

mi, o vzniku Samovej  

ríše, poukázala na zau-

jímavosti vzniku poj-

mov Slovien, Slovák..., 
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26. 11. sme si s lektorom z SČK (p. Barbor-

k o m ) 

zopako-

vali zá-

s a d y 

p o d a -

nia pr-

vej po-

m o c i , 

viac na 

s. 5, 

- detské obete holokaustu 

sme si pripomenuli projek-

tom Šafran - po faktogra-

fickom úvode o holokauste 

a predstavení beletrie na 

danú tému sme zasadili  

krokusy, ktoré majú vykvit-

núť koncom januára (27. 1. 

- Medzinárodný deň pa-

miatky obetí holokaustu). 

 

D E C E M B E R 

 

2. 12. sme na našej škole privítali nádejných 

prvákov - v rámci DOD sme im predstavili 

učebné i študij-

né odbory, ná-

sledne si pre-

z r e l i  n a š e   

priestory a po-

rozprávali sa s 

našimi študent-

mi (v podob-

nom duchu sa 

niesol program prezentačného dňa SŠ -      

7. 11. v MsKS - na fotke), 

11. 12. sme sa dozvedeli zaujímavé informácie 

o školákoch v Ugande (s. 5) - vyrozprávala 

nám ich Lucka, ktorá tam pôsobila ako dobro-

voľníčka (vyučovala v miestnej škole angličtinu), 

na besedu sme sa trošku 

pripravili aj premietnutím 

dokumentu Krehké 

ţivoty (film Slovenskej 

katolíckej charity o cen-

tre, ktoré sa stará o deti 

nakazené vírusom AIDS), 

- táto aktivita zároveň 

súvisela s akciou Červe-

né stuţky (1. december 

- Svetový deň boja proti 

AIDS), 
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13. 12. - čo sme o Bá-

novciach nevedeli, to 

nám vyrozprával pán 

Jozef Fojtík, viac na    

s. 7, 

18. 12. sa študenti spo-

lu s pani psychologič-

k o u  K o č i š o v o u 

z CPPPaP v Bánovciach 

nad Bebravou zamysleli nad tým, ako zlepšiť 

svoje vyučovacie výsledky - besedovali na tému 

Aj učiť sa treba vedieť učiť. 

 

A TO EŠTE NIE JE VŠETKO ... 

- na DOD sme napiekli medovníky, spoločne 

sme ich vyzdobili, samozrejme, ochutnali a tými, 

ktoré nám zostali sme vyzdobili náš vianočný 

stromček na chodbe školy :-) 

- do súťaţe Mladý Jesenský sme poslali prá-

cu Miriam Čerňanskej s názvom Moje 

„čierne dni“, viac na s. 11, 

- otestovali sme svoje vedomosti v školskom 

kole Olympiády zo slovenského jazyka a 

literatúry, 

- nezabudli sme ani na tých, ktorí vianočné sviat-

ky neslávia v kruhu svojej rodiny, ale v DSS - 

prostredníctvom projektu pani Slamkovej 

(„Koľko lásky sa zmestí do krabice od topá-

nok“) sme pre nich pripravili balíčky, 

- 30. 1. sme si prevzali naše prvé stredoškol-

ské vysvedčenia.  

 

A HOR SA DO 2. POLROKA! 
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Vyšli sme si do terénu ...      Reportáţ  

Dňa 14. 10. sme vyuţili pekné počasie a vybrali sme sa do Bojnej.  V našom minibuse sme 

vďaka zaplnenej miniuličke poslušne sedeli a po 40 minútach jazdy sme radostne vystúpili pred miestne 

archeologické múzeum. A uţ sa to začalo!  

Expozície je bohatá na mnoţstvo artefaktov nájde-

ných priamo na hradisku, ktorého najväčší rozmach 

je datovaný do začiatku  9. storočia. 

Slovania sa odievali do šiat zhotove-

ných z ľanu a ţihľavy, poznali kľúče, 

pouţívali britvu, krúţkovú zbroj a muţi 

nosili umelecky zdobené luxusné súčas-

ti odevov (spony opaskov, gombíky). 

Veľký počet nálezov ţelezných predme-

tov a hrivien svedčí o vyspelosti remesel-

nej výroby, kováčstva a poľnohospodár-

stva.  

Po (ne)veľmi náročnom výstupe sa nám naskytol pohľad na veľkolepý 

vstup do hradiska – viacpodlaţnú bránu vsadenú do obvodového valu 

(vysokého cca 530 cm) s  palisádami.   

Dobre vyzbrojení teoretickými 

vedomosťami sme  nasadli do 

autobusu, odviezli sme sa za 

obec Bojná (smer Ranč pod 

Babicou) a uţ sme zdolávali 

terén ako praví turisti.  

Ako to vyzerá  

v  zemnici? 

Nakoniec sme to preţili a väčšina z nás uznala, ţe to bola fakt dobrá 

exkurzia (aj keď dejepis „nemusíme“). Odporúčame :-)))) red. 

Za najvzácnejšie nálezy moţno povaţovať 

jednak 6 pozlátených plakiet (originály sa 

nachádzajú v Ponitrianskom múzeu 

v Nitre), jednak nález zvona. 



V jeden utorok sme bo-

li plní očakávania, lebo 

nás čakala prednáška o 

prvej pomoci. Pán Andrej 

Barborka nás najskôr oboznámil 

s číslami 155 a 112, zdôraznil 

však, ţe obe sú nápomocné iba v 

prípade núdze. Predviedol nám 

ukáţku prvej pomoci pri autone-

hode, mne pomohla napr. infor-

mácia, ţe pri vystúpení z auta si 

musíme obliecť reflexnú vestu. 

Na zahodenie nie je ani mnemo-

technická pomôcka 5 T, tzn. 5 

zásad pri podávaní prvej pomoci 

(ticho, teplo, tekutiny, tíšenie 

bolesti, transport).  

Miriam Čerňanská 

 

Záchranár Andrej Barborka 

nám porozprával, čo robiť pri 

zástave srdca alebo pri masovom 

krvácaní nejakej končatiny, príp. 

ako postupovať pri ošetrení zlo-

menín.  Všetko predviedol na 

figuríne. Nikdy nevieme, kedy sa 

nám tieto 

zau j ímavé 

a poučné 

informácie 

môţu zísť v 

ţ i v o t e . 

V krízovej 

s i t u á c i i 

treba prekonať strach - veď 

akákoľvek prvá pomoc je 

lepšia ako ţiadna. Navyše 

môţeme niekomu zachrániť 

ţivot.         Natália  Kováčová 

ka po 7. ročník. Potom odchá-

dzajú na SŠ.  

 Chcú sa učiť – neboli pre nich 

problémom ani slovenské pies-

ne a básničky, hoci ich  nevedeli 

poriadne vyslovovať. 

 Za školu musia platiť. 

 Z dôvodu slabej hygieny ich 

ohrozujú smrteľné choroby. 

 Študenti SŠ bývajú na internáte 

a málokedy vidia svojich rodi-

čov. 

 Iné deti zasa nemôţu chodiť do 

Uganda nie je taká chudobná kra-

jina, ako sa zdá. Deti tu majú šan-

cu vzdelávať sa. 

  Učia sa v angličtine – rovnaké 

predmety ako my. Výnimkou je 

typický piatkový debatný krú-

ţok.  

 Kaţdý deň po skončení vyučo-

vania (17:00) spievajú hymnu 

a modlia sa.  

 Vyučovanie ich teší, keďţe inak 

by museli pracovať na poli.  

 Ţiaci navštevujú ZŠ od 1. roční-

školy, lebo ich rodičia sú chu-

dobní a oni im musia pomáhať 

na poli. 

 3 mesiace chodia do školy, po-

tom majú mesiac prázdnin. 

 Často športujú bosí, aby si šet-

rili svoju obuv. 

 

Miriam Čerňanská a Matúš Lovás 

 

Tak čo, slovenskí ţiaci a štu-

denti, menili by ste? 

Aj laická prvá pomoc je lepšia ako ţiadna! 

Ako sa študuje v Ugande      (postrehy z besedy) 

Ako nám bolo v Uhrovci ... 

kvíz. Počas súťaţe sme boli roz-

delení do niekoľkých tímov. 

Správnu odpoveď sme mali 

označiť zodpovedajúcim správ-

nym písmenom, vopred vytlače-

ným na papieri (A, B, C, D). Naj-

viac bodov a aj vecnú cenu získal 

prvý tím – patrili doň naše ţiačky 

Mirka a Anna Mária. V ďalšej 

triede nám mladší ţiaci zahrali 

bábkové divadielko Ţenský zá-

kon. Po dobrom obede sme ešte 

absolvovali návštevu múzea, kde 

sme si po prednáške pani Bešto-

vej prezreli expozície: obrazy, 

dokumenty, drevorezby, sklár-

ske výrobky...   

Ako hodnotím tento deň? Nuţ, 

veľmi dobre, pretoţe som sa cítil 

príjemne, veselo a navyše ma 

obohatil o nové vedomosti. 

Podľa mňa to bol dobre 

strávený deň, ktorý nám ok-

rem vedomostí priniesol aj 

veľa zábavy a dobrých spo-

mienok.      Pavol Škorec 

Dňa 28. 10. 2019 sa naša 

trieda zúčastnila Medziná-

rodného dňa školských kniţ-

níc v Uhrovci, kde nás čakalo 

milé privítanie. Odloţili sme si 

veci a obliekli sme si tričká 

s názvom našej školy, ktoré sme 

dostali ako darček. Nasledovala 

prednáška o J. G. Tajovskom, 

potom nás čakal vedomostný 
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Zľava: Matúš, Pavol, Zdenko 

Bábky školákov z Uhrovca 



V tejto rubrike vám pos-

tupne predstavíme náš 

pedagogický (a moţno aj 

nepedagogický) zbor. Naj-

prv sme si posvietili na 

pani riaditeľku Ing. Janu 

Virgovičovú.  
 

Je ťaţké byť riaditeľkou 

školy? Áno, sú to nové veci - 

veľa administratívnej práce a 

veľká zodpovednosť za chod 

školy. 

Baví Vás táto práca? Áno, 

pretoţe mám dobrý peda-

gogický aj nepedagogický tím. 

Koľko času venujete škole? 

Zo začiatku 24 hodín denne, 

po šiestich mesiacoch uţ len 

12 hodín :-) 

Ako zatiaľ  vidíte vývin 

školy? Pozitívne, všetko dobré 

a nové sa rozbieha ťaţko 

a pomaly. Máme však odbory, 

o ktoré si myslím, ţe je záu-

jem. 

Čo by ste chceli zlepšiť? 

Modernizáciu školy, zriadiť 

kaplnku na škole, odbornú 

učebňu pre odbor biochemik, 

počítačovú učebňu... najťaţšie 

je zohnať finan-čné prostried-

ky. 

Ako sa Vám pracuje so 

študentmi CSOŠ? Dobre. 

Počúvajú, vnímajú, cez prestáv-

ky sa radi rozprávajú, dodrţujú 

pravidlá,  postupne sa posúvajú 

a pracujú na sebe :-) 

Kto je Vám z triedy sym-

patický? Mám univerzálnu 

lásku k študentom. 

Ktoré predmety máte naj-

radšej? Chémiu, biológiu, 

technológiu mlieka, matemati-

ku...  

Kde ste študovali? Na Gym-

náziu Janka Jesenského 

v Bánovciach nad Bebravou, 

neskôr odbor technológia 

spracovania poľnohospodár-

skych produktov (v súčasnosti 

- hygiena a kontrola potravín) 

na Slovenskej poľnohospodár-

skej univerzite v Nitre 

a na  Ţilinskej univerzite som 

absolvovala doplnkové pedago-

gické štúdium. 

Zaujímate sa o nejaký 

šport? Áno, o turistiku 

a bicyklovanie. Horolezectvo 

ma učí pokore - v horách, v 

tichu si najlepšie oddýchnem, 

je to pre mňa „reset“ hlavy 

a zvyšujem si fyzickú kondíciu.  

Máte rada adrenalínové 

športy?  

Áno, preto som zdolala výstup 

n a  Ge r l a c h o v sk ý  š t í t 

a  Lomnický štít, samozrejme, 

so sprievodcom a Ferratu 

z Martina na Martinské hole. 

Hrali ste niekedy fut-

bal? Áno, hrala, ale len tak pre 

zábavu – hlavné bolo trafiť do 

lopty.  

Aké je Vaše obľúbené jed-

lo? Palacinky, bryndzové haluš-

ky, tradičné jedlá...  

 

 Ďakujem za Váš čas, prajem 

Vám veľa pracovných úspe-

chov a výborných študentov. 

Terézia Paulechová 

 

Kto nás riadi ... 
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:-) 

  

Prichádza k nám vţdy 

dobre naladená, s úsmevom 

na perách - Mgr. Katarína 

Tkáčová-Hírešová, PhD.  

 
Aký máte vzťah s ostatný-

mi učiteľmi? Výýýborný  :-) 
Ako sa Vám učí na našej 

škole?  Výborne, sú však okol-

nosti a situácie, ktoré by mohli 

byť lepšie, napr. sústredenie 

študentov. 
Kde ste sa tu vzali? Najprv 

som sa zúčastnila výberového 

konania, potom ma oslovila 

pani riaditeľka, či by som za-

strešila predmet pedagogika a 

ja som súhlasila. 
Plánujete tu učiť aj naďa-

lej? Chcela by som tu učiť. 
Mali ste aj zlé skúsenosti 

so ţiakmi? Áno, sú to však 

ojedinelé prípady, 99 % problé-

mov sa vţdy dalo vyriešiť.  
Prezraďte nám ešte niečo 

o sebe... Mám veľmi rada vý-

lety rôzneho druhu - do príro-

dy, za kultúrou, pamiatkami..., 

kde fotím ako „japonský turis-

ta“. Rada čítam odbornú a po-

pulárno-náučnú literatúru,  

zbieram bylinky. Z váţnej hud-

by milujem  F. Chopina a L. V.   

Beethovena, z populárnej hud-

by je to rock - najviac Aero-

smith a Queen.  
Ďakujeme za rozhovor :-)

Terézia Dzuríková                  

a Miriam  Čerňanská 

 

 

 

 Od hudby k pedagogike ... 

V tejto rubrike vám pos-

tupne predstavíme náš 

pedagogický (a moţno aj 

nepedagogický) zbor. Naj-

prv sme si posvietili na 

pani riaditeľku Ing. Janu 

Virgovičovú.  
 
Je ťaţké byť riaditeľkou 

školy? Áno, sú to nové veci - 

veľa administratívnej práce a 

veľká zodpovednosť za chod 

školy. 
Baví Vás táto práca? Áno, 

pretoţe mám dobrý peda-

gogický aj nepedagogický tím. 
Koľko času venujete škole? 

Zo začiatku 24 hodín denne, 

po šiestich mesiacoch uţ len 

12 hodín :-) 
Ako zatiaľ  vidíte vývin 

školy? Pozitívne, 

všetko dobré a 

nové sa rozbieha 

ťaţko a pomaly. 

Máme však od-

bory, o ktoré si 

myslím, ţe je 

záujem. 
Čo by ste 

chceli zlepšiť? 

M o d e r n i z á c i u 

školy, zriadiť 

kaplnku na škole, 

odbornú učebňu pre odbor 

biochemik, počítačovú učeb-

ňu... najťaţšie je zohnať finan-

čné prostriedky. 
Ako sa Vám pracuje so 

študentmi CSOŠ? Dobre. 

Počúvajú, vnímajú, cez prestáv-

ky sa radi rozprávajú, dodrţujú 

pravidlá,  postupne sa posúvajú 

a pracujú na sebe :-) 
Kto je Vám z triedy sym-

patický? Mám univerzálnu 

lásku k študentom. 
Ktoré predmety máte naj-

radšej? Chémiu, biológiu, 

technológiu mlieka, matemati-

ku...  
Kde ste študovali? Na Gym-

náziu Janka Jesenského 

v Bánovciach nad Bebravou, 

neskôr odbor technológia 

spracovania poľnohospodár-

skych produktov (v súčasnosti - 

hygiena a kontrola potravín) na 

Slovenskej poľnohospodárskej 

u n i v e r z i t e  v  N i t r e 

a na  Ţilinskej univerzite som 

absolvovala doplnkové pedago-

gické štúdium. 
Zaujímate sa o nejaký 

šport? Áno, o turistiku 

a bicyklovanie. Horolezectvo 

ma učí pokore - v horách, v 

tichu si najlepšie oddýchnem, je 

to pre mňa „reset“ hlavy 

a zvyšujem si fyzickú kondíciu.  
Máte rada adrenalínové 

športy?  
Áno, preto som zdolala výstup 

n a  G e r l a c h o v s k ý  š t í t 

a  Lomnický štít, samozrejme, 

so sprievodcom a Ferratu 

z Martina na Martinské hole. 
Hrali ste niekedy fut-

bal? Áno, hrala, ale len tak pre 

zábavu – hlavné bolo trafiť do 

lopty.  
Aké je Vaše obľúbené jed-

lo? Palacinky, bryndzové haluš-

ky, tradičné jedlá...  

 
 Ďakujem za Váš čas, prajem 

Vám veľa pracovných úspe-

chov a výborných študentov. 

Terézia Paulechová 

Kto nás riadi ... 
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Prichádza k nám vţdy 

dobre naladená, s úsmevom 

na perách - Mgr. Katarína 

Tkáčová-Hírešová, PhD.  

 
Aký máte vzťah s ostatný-

mi učiteľmi? Výýýborný  :-) 
Ako sa Vám učí na našej 

škole?  Výborne, sú však okol-

nosti a situácie, ktoré by mohli 

byť lepšie, napr. sústredenie 

študentov. 
Kde ste sa tu vzali? Najprv 

som sa zúčastnila výberového 

konania, potom ma oslovila 

pani riaditeľka, či by som za-

strešila predmet pedagogika a 

ja som súhlasila. 
Plánujete tu učiť aj naďa-

lej? Chcela by som tu učiť. 
Mali ste aj zlé skúsenosti 

so ţiakmi? Áno, sú to však 

ojedinelé prípady, 99 % problé-

mov sa vţdy dalo vyriešiť.  
Prezraďte nám ešte niečo 

o sebe... Mám veľmi rada vý-

lety rôzneho druhu - do príro-

dy, za kultúrou, pamiatkami..., 

kde fotím ako 

„japonský turis-

ta“. Rada čítam 

odbornú a po-

pulárno-náučnú 

literatúru,  zbie-

ram bylinky. Z váţnej hudby 

milujem  F. Chopina a L. V.   

Beethovena, z populárnej hud-

by je to rock - najviac Aero-

smith a Queen.  
Ďakujeme za rozhovor :-)

Terézia Dzuríková                  

a Miriam  Čerňanská 

 Od hudby k pedagogike ... 



Takto to vidím ja ...  

Prečo je práve október mesiacom úcty 

k starším, neviem. Jedno však viem isto - 

mali by sme si váţiť ľudí, ktorí uţ majú 

svoj vek. Svoju úctu môţeme prejaviť ako-

koľvek. Či uţ navštívime svojich starých 

rodičov a pomôţeme im v domácnosti 

alebo pomôţeme starkým, ktorých náhod-

ne stretneme na ulici. Nezáleţí na tom, či 

im odnesieme tašku alebo im pomôţeme 

iba prejsť cez cestu, dôleţité je, ţe kaţdý 

dobrý skutok sa ráta a moţno sa nám raz 

aj vráti. Veď nebudeme večne mladí... 

Miriam Čerňanská 

vstúpila do kláštora karmeli-

tánok. Aby potešila sestry v 

kláštore maľovala náboţen-

ské obrazy. V kláštore nema-

la ľahký ţivot, navyše ocho-

rela na tuberkulózu. Zomre-

la 24-ročná dňa 30. 9. 1897. 

Zaujímavosti 

V roku 1997 ju pápeţ Ján 

Pavol II.  vyhlásil za Učiteľku 

Cirkvi. 

Je uctievaná ako patrónka 

misionárov a misií, Francúz-

ska, Ruska, trpiacich na HIV, 

chorých na tuberkulózu, si-

rôt, kvetinárov a záhradní-

kov.           

Terézia Dzuríková 

... je svätá Terézia.  

Pýtate sa prečo? V Kostole 

Najsvätejšej Trojice v Bánov-

ciach nad Bebravou totiţ 

máme relikvie sv. Terezky a 

jej rodičov (sv. Zélie a Louisa 

Martinovcov), a tak vznikla aj 

krásna myšlienka, aby  meno 

Terezky niesla novovzniknu-

tá Cirkevná stredná odborná 

škola. 

Terézia z Lisieux 

... bola veľmi dobrým dieťa-

ťom uţ od raného detstva. 

Narodila sa 2. 1. 1873. Keď 

mala 4 roky, stratila matku, 

nahrádzala jej ju staršia ses-

tra Paulína.  Ako 15-ročná 
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Patrónka našej školy ... 

1. Ako vznikol názov Bánovce? 

2. V ktorej časti mesta sa zvykli pestovať rozmaríny?  

3. Kto a prečo pomenoval časť mesta Kanada? 

4. Ako prezývali Bánovčanov? 

5. Kde sa kedysi nachádzal stĺp hanby? 

6. Koľkými názvami bolo v minulosti pomenované dneš-

né Námestie Ľ. Štúra? 

7. Čo sa odohrávalo na Perisku? 

red. 

Odpovede: 1. Bán + ovce 

2. Rozmarínová ulica – smer na ţelezničnú stanicu 

3. Prisťahovalci z Kanady, ktorým rozmočená 

a zablatená štvrť pripomínala svoju vlasť. 

4. Jelitári a svinkári – odvodené od prác typických 

pre mäsiarsky cech 

5. Na Námestí Ľ. Štúra 

6. Okrem súčasného názvu ešte tromi: Alţbetino, 

Hlavné, Štefánikovo námestie 

7. Práčky (ţeny) tu prali pre zámoţné panie. 

Poznáš históriu nášho mesta? 

P
re

ve
r 

si
 s

vo
je

 v
e
d
o
m

o
st

i!
 

Plagát: Na metodike edukačných činností sa učí-

me plánovať voľnočasovú činnosť . 

Pojmové mapy nám pomáhajú dať do systému  

mnoţstvo pojmov na psychológii. 

Si básnické črevo?  
Skús do básne Vianoce do-

plniť rýmy. Ak ťa to „chytí“, 

môţeš napísať aj vlastnú bá-

seň a doručiť nám ju :-) 

Miriam Č. a Terézia DZ. 

Na Vianoce sa uţ všetci ..., 

v jasliach leţí Boţie ... . 
Pod nohami nám vŕzga syp-

ký ...,  

deti sánkami vyjazdili ... .  

Vonku si tancuje ...,  

vyštípe nám dočervena ... .  

Doma v krbe teplý oheň ...,  

všade vládne pokoj a aj ... . Rýmy: tešia - dieťa, sneh - breh, 

fujavica - líca, praská - láska. 



Uţ od-

malička 

som sa 

zaujíma-

la o rôz-

ne druhy 

športu. Najviac ma zaujala 

gymnastika , ktorú som 

s obľubou sledovala v médiách. 

Po skončení ZŠ som uvaţovala 

nad športovou školou, napo-

kon som sa však rozhodla pre 

odbor sociálno-výchovný pra-

covník. Obdivujem všetkých 

športovcov, ich fyzickú silu, 

zdatnosť a odolnosť. Myslím, 

ţe gymnastika nie je iba pre 

deti, hoci väčšina športovcov 

začína  práve v detskom veku. 

Aj keď ma gymnastika zaujíma, 

nevenujem sa jej, pretoţe je 

náročná na čas a ja sa nemô-

ţem zúčastňovať tréningov. 

Okrem gymnastiky ma zaujíma 

plávanie, venujem sa mu jednak 

pre svoje zdravie, jednak pre 

efektívne strávený voľný čas. 

Podľa mňa je dôleţité efektívne 

hospodáriť so svojím časom. 

Kaţdý z nás by si mal rozdeliť 

svoj čas medzi povinnosti 

a zábavu. Je to dôleţité najmä 

pre mladých, pretoţe sa nebu-

d ú  v y s t a vo v a ť  s t r e s u 

a depresiám.   

Liana Čelinská 

teraz sme stále spolu. Keď 

sme boli malé, nosili sme aj 

rovnaké oblečenie a ľudia si 

nás plietli.  Máme sa navzá-

jom rady a často si pomá-

hame. Občas sa aj pohašte-

ríme, ale na druhý deň sa 

zasa uzmierime. Veľmi veľa 

ľudí hovorí, ţe Karin je moje 

druhé ja. Som rada, ţe ju mám. 

Aj ľudia, ktorí nás nepoznajú 

sa dovtípia, ţe sme dvojičky, 

lebo vyzeráme rovnako, 

ale povahu máme kaţdá 

inú.        Alexandra Straková 

Túto otázku si 

kladiem kaţdý deň. Ţiť 

s dvojičkou je niekedy 

otravné, ale najmä dobré, 

pretoţe máme jedna 

v druhej oporu. Odmalič-

ka sme vyrastali spolu, aj 

Športom proti stresu 

Aké je to vyrastať so sestrou – dvojičkou?  

Zaujalo ma dobrovoľníctvo 

Dorotka. Dorotka je meno 

veselého neposedného diev-

čatka, ktoré malo kaţdý me-

siac nejaký úraz, napr. poštípa-

la ju osa, zlomila si ruku alebo 

nohu, odpadla, obliala sa horú-

cou vodou, atď. Týmto projek-

tom sme sa snaţili hravo nau-

čiť predškolákov v materskej 

škole ako podať prvú pomoc. 

Prostredníctvom príbehov 

o Dorotke sme im teda simulo-

vali všelijaké úrazy a rozprávali 

sme im nielen o ich ošetrení, 

ale aj o tom, ako im predísť. 

Projekt trval jeden školský rok.  

Bola to pre mňa veľmi pekná 

skúsenosť.     Michaela Petreje 

Keď som mala 

13 rokov,  chce-

la som sa pri-

dať k dobro-

voľníkom Slo-

venského čer-

veného kríţa. Rozhodla som 

sa, ţe sa ich spýtam a podarilo 

sa! Zaradili ma do projektu 
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Prečo som  

sa rozhodla  

študovať  

na tejto 

škole 

 
Z jednoduché-

ho dôvodu – 

vyhovela mo-

jim kritériám. 

Baví ma práca s ľuďmi, najmä 

s deťmi. Na vyučovaní si osvojujeme 

veľa praktických vecí, ktoré mi po-

môţu v budúcom povolaní. Dochá-

dzanie mi vyhovuje a taktieţ mi vy-

hovuje duchovná formácia. Prizná-

vam, ţe moju voľbu ovplyvnili aj 

dospelí v mojom okolí, ale určite 

neľutujem, ţe ma tak trochu preho-

vorili.  Terézia Paulechová  



K hudbe som sa do-

stal ako trojročný, 

keď som s mamou 

chodieval do jej prá-

ce – ZUŠ. Spočiatku 

som hudbu počúval 

len v televízii alebo u mamy v prá-

ci.  Keď som mal ísť do 1. ročníka, 

mama mi kúpila mobil, aby som jej 

mohol dať vedieť, keby sa niečo 

stalo. Poprosil som staršieho brat-

ranca, ktorý mi neskôr doň nahral 

hudbu – moji spoluţiaci vtedy po-

čúvali rap.  Po čase som si našiel 

vlastný štýl hudby – klasickú. 

Mama mi poradila, ţe v garáţi má-

me starý elektrický klavír. Vyuţil 

som to a dodnes sa na ňom učím 

hrať. Ešte nie som dosť dobrý a asi 

ani dlho nebudem, ale nevzdám sa, 

pokiaľ si nebudem vedieť zahrať 

svoje obľúbené diela od Beethove-

na, Griega, Vivaldiho, Liszta 

a ďalších.  Zdenko Rusnák 

napĺňa ra-

dosťou, rád 

skúšam no-

vé recepty. Jeden z mojich najobľú-

benejších receptov je „sviečková na 

smotane“. Je síce trochu náročnej-

ší, ale ja ho mám rád, pretoţe je to 

chutné jedlo a hlavne nie je sladké 

– tie veľmi „nemusím“.  

Čo dodať na záver?  

Kaţdú minútu nášho voľného 

času, ale aj ţivota by sme mali 

tráviť tak, ako keby bola na-

šou poslednou.      

Pavol Škorec 

Patrím tieţ k tým mladým 

ľuďom, ktorí trávia svoj voľný čas 

s mobilom v ruke. Niekedy si ne-

uvedomujeme, ţe kaţdá minúta 

strávená touto činnosťou v nás 

zabíja predstavivosť a fantáziu. Ľu-

dia pre mobily zabúdajú na umenie, 

na priateľov, zabúdajú chodiť von. 

Viem, ţe aj ja by som mohol svoje 

drahocenné minúty, počas ktorých 

drţím mobil v ruke,  tráviť zmyslu-

plnejšie a plnohodnotnejšie. Zmys-

luplnou   aktivitou je pre mňa na-

príklad varenie. Alebo starostlivosť 

o morské prasiatka.  Varenie ma 

Jednou z mojich 

záľub je hranie na 

klavíri. Hudba - 

počúvanie a hranie 

- mi dodáva silu aj 

počas pocitu šťas-

tia alebo smútku. Je to pre mňa 

ako liek, ako balzam na dušu. 

Nehrám síce ako Mozart, ale 

podstatné je, ţe ma to baví. 

Mojou ďalšou záľubou je číta-

nie kníh. Táto záľuba ma pri-

viedla aj k vysnívanému povola-

niu – spisovateľstvu. Písaniu sa 

snaţím venovať naplno. Moţ-

no - pri troche šťastia -  raz 

vydám knihu.     

Miriam Čerňanská 

Ako som sa dostal k hudbe 

Varenie ma napĺňa radosťou Ako zvolená predsedníč-

ka triedy by som mala zodpo-

vedať za celú triedu, dozerať 

na to, či kaţdý spĺňa svoju funk-

ciu a najmä byť pre svojich spo-

luţiakov príkladom. Samozrej-

me, niekedy je to problém... 

byť stále naučená, prichystaná 

na hodiny, nevyrušovať, ... Sú 

chvíle, kedy to jednoducho nej-

de. Niesť zodpovednosť je 

ťaţké. Ale to, ţe si ma moji 

spoluţiaci zvolili, znamená, ţe 

mi veria a ja sa budem sna-

ţiť plniť svoju funkciu čo 

najlepšie.  

Rebeka Chudá 

Na exkurzii v Trenčíne -

vyhliadka spod 

Trenčianskeho hradu 

 
Na fotke zľava: Paľo, Zdenko, 

Karin, Saša, Mirka, Dajana, Anna 

Mária, Rebeka, Liana, Saša, 

Natália a tr. uč.  
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Kreativita je 

rovnako dôleţitá 

ako schopnosť 

písať a čítať.   
 

Ken Robinson  
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Tvorba  

plagátu  

na geografii 
Téma bola jed-

noduchá - Moje 

mesto/moja 

obec, jej reali-

zácia nám však 

dala  zabrať: 

MUSELI SME 

hľadať seriózne 

informácie, ob-

rázky k veci, 

text prepísať, 

ilustrovať, este-

ticky dotvoriť a 

navyše PRE-

Z E N T O V A Ť 

pred novými 

spoluţiakmi. Nedalo sa z toho „vyzuť“ a nakoniec sme boli cel-

kom radi... Prekonali sme trému a pre ďalšie generácie sme za-

nechali (veríme ţe) hodnotné a zaujímavé diela :-)   red. 

Maškarnica - obnova starých divadel-

ných kostýmov v réţii p. Robochovej. 
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V rámci predmetu metodi-

ka edukačných činností 

sme zorganizovali exkur-

ziu do Galérie M. A. Ba-

zovského v Trenčíne.   
Čo nového sme sa dozvede-

li?  To, ako fungovala galéria 

kedysi (ťaţkosti pri získavaní 

priestorov a tvorbe zbierok) 

a ako funguje dnes. Presvedčili 

sme sa, ţe súčasťou galérie nie 

sú len obrazy, ale aj sochy, ke-

ramika, príp. šperky. Vďaka 

stálej expozícii -  krajinomaľby 

a zátišia Bazovského  - sme 

spoznávali jeho tvorbu: spo-

čiatku maľoval realisticky, ne-

skôr si vytvoril vlastný štýl, t. j. 

pouţíval teplé farby, v jeho ob-

razoch sa opakujú symboly – 

slnko, mesiac, lastovičky a ná-

met často čerpal zo ţivota ľu-

du. Na rad prišla aj tvorivá čin-

nosť – vlastná kresba paste-

lom: niektorí sa inšpirovali ob-

razmi Bazovského, iní vlastnou 

fantáziou.    red. 

V roku 2019 sme oslávili 75. výročia SNP. Aby sme na 

dôleţitosť tejto udalosti nezabudli, vybrali sme sa do 

miestneho múzea – Múzea partizánskej brigády J. Ţiţku. 

Výstavou nás sprevádzal Ing. Švelka. Spoločne sme sa preniesli 

k dobrovoľníckym skupinám partizánov, študovali sme mapy 

i fotografie zaznamenávajúce ich odbojovú činnosť, bliţšie sme 

spoznávali  ţivotné osudy niektorých z nich  i pietne miesta 

v okolí Bánoviec nad Bebravou. Pri odchode nám zneli v ušiach 

slová pána Švelku: „Poučme sa z histórie, oceňme, čo je dobré, 

snaţme sa 

napraviť to, 

čo bolo zlé, 

ale najmä 

buďme vďač-

ní za to, ţe 

môţeme ţiť 

s l o b o d n e 

a bez strachu 

o svoj ţivot, 

v mieri.“ red. 



 Zase ma tá moja 

hlava akosi neposlúchala, 

a tak som opäť musela 

zavítať do nemocnice na 

kontrolu. Kaţdý z vás iste 

pozná tie chvíle, ktoré 

musí prežiť v nemocnici. 

Najprv dlhé čakanie a po 

bežnej kontrole lekár po-

vedal, že ma musia      

operovať. Bol to pre mňa 

taký šok, že som za 

dverami ambulancie začala 

nariekať ako malé decko. 

Keďže sme na takúto si-

tuáciu neboli pripravení, 

nemali sme so sebou 

ţiadne potrebné veci. „No 

paráda“, dostala som od 

sestričiek nejaké nemoc-

ničné pyžamo, aby nás 

vôbec mohli prijať na od-

delenie. Otcovi nezos-

távalo nič iné, len sadnúť 

do auta a prefrčať 130 

kilometrov tam a zasa 

naspäť, aby nám doniesol 

veci na prežitie. V tom 

zhone kúpil dokonca aj 

tablet, keďže ten starý 

rozbila moja mladšia ses-

tra a priniesol nám ho, aby 

sme sa nenudili. On sa 

naozaj nezdá - stresové 

situácie zvláda najlepšie 

z celej rodiny. Je na to 

vlastne zvyknutý, keďže 

má doma štyri baby, ktoré 

mu dávajú niekedy riadne 

zabrať. 

Na izbe bolo dievča, 

pribliţne stredoškolského 

veku a dve asi päťročné 

dievčatá. Tie boli dosť 

hlučné, ale čo uţ, spolubý-

vajúcich si v nemocnici 

nevyberiete. Na druhý 

deň som sa zobudila so 

strachom. Všetci mi ho-

vorili, že sa nemusím báť, 

ale ani mame nebolo 

všetko jedno. Ale snažila 

sa ma rozosmiať a pov-

zbudiť, aby som sa toľko 

nebála. Pamätám si, že 

dokonca mi na operačnej 

sále stekali po lícach slzy. 

A potom som už spala ako 

zabitá... Prebrala som sa až 

v tej mojej super posteli, 

ktorá vŕzgala pri každom 

mojom otočení. Po op-

erácii som mala vyholenú 

jednu stranu hlavy a bolela 

ma celá oblasť brucha. Čo 

bolo dosť nafigu, lebo som 

nemohla na bruchu ležať, 

ani sa smiať na klaunoch, 

ktorí prišli na druhý deň 

rozveseliť mňa a moje spo-

lubývajúce. Vyzerala som 

trochu ako oranžový ufón, 

keďže mi hlavu poliali neja-

kou gebuzinou. Radšej som 

sa nepozerala ani do 

zrkadla. 

Kaţdé ráno som 

s mamou chodila do jedál-

ne oproti, kde sme dostá-

vali „super mega“ nemoc-

ničné raňajky. Lenţe čo 

potom? Dlhý deň pred na-

mi a vlečie sa ako preteky 

slimákov. Tablet na stole, 

telefón v šuplíku a ţiadna 

wi-fi. Spojenie so svetom 

zlyhalo. Mame sa nejakým 

zázračným spôsobom 

predsa len podarilo vypát-

rať heslo na wi-fi a hneď 

bolo všetko v pohode. Po-

obede prišla učka - ani tu 

mi nedajú pokoj so školou! 

Ale veď v pohode - prišla 

nás iba zavolať na Deň de-

tí, ktorý sa konal v sute-

réne nemocnice. Tak sme 

sa tam teda vybrali. Všade 

hrala hlasná hudba, aţ mi 

v ušiach dunelo. Preto sme 

sa radšej rozhodli vrátiť. 

Na chodbe sme streli neja-

kého podivného farebného 

kohúta a pri ňom stála mo-

ja obľúbená herečka. Hneď 

mi srdce poskočilo. Mama 

k nej pristúpila a spýtala sa, 

či sa môţe so mnou odfo-

tiť. Kristína Svarinská sú-

hlasila a pristúpila ku mne. 

A tak sme si spravili zopár 

selfíčok. Nakoniec to bol 

celkom fajn deň, nie? ......... 

Predtým, ako ma 

pustili, som ešte musela 

podstúpiť vyberanie ste-

hov. Na krku to bolelo ako 

čert, ale zvládla som to. Šla 

som sa teda rozlúčiť aj 

s mojimi bláznivými spolu-

bývajúcimi. Keď som sa 

opýtala, na čo sa najviac 

tešia, keď ich pustia do-

mov, Skarlet zahlásila: 

„Teším sa na jedlo a na 

normálnu wi-fi, ktorá nese-

ká!“ Zasa sa rozrehotala 

celá izba. Sestrička prinies-

la prepúšťaciu správu 

a mohli sme konečne odísť 

domov. Tu ma uţ čakali 

moje sestry, ktoré mi ob-

čas lezú na nervy 

a s ktorými sa občas  spolu 

hádame - ale som rada, ţe 

ich mám. No najviac ma 

privítala naša hnedo-biela 

fenka Tessa, ktorá aj mne 

veľmi chýbala. Na ulici som 

ešte stretla nášho suseda, 

ktorý mi povedal, ţe mám 

dobrý image. Nakoniec to 

s tou mojou vyholenou 

hlavou nebolo aţ také zlé 

a na nový image som si 

rýchlo zvykla. Vlasy rýchlo 

dorástli a „čierne dni“ 

v nemocnici zostali uţ len 

spomienkou.  

 

Miriam Čerňanská 

 

(Celý text nájdete na we-

bovej  stránke školy.     

Pozn. red.)  

 

Moje „čierne dni“   (Próza úspešná v súťaţi Mladý Jesenský) 

AKO  

MIRKU 

KOPLA  

MÚZA 
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Dňa 17.1.2020 

sme sa zúčast-

nili na sláv-

nostnom vy-

hodnotení au-

torskej súťaţe 

M l a d ý           

Jesenský.  

 

 

Próza Miriam  

Čerňanskej 

bola úspešná!  

 
Mirka získala 

titul -  Mladý 

Jesenský.                    

 

 

Blahoţeláme 

a ďakujeme za 

výbornú repre-

zentáciu školy! 
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Arpádovci, erb, 

farba, Fatra, Gej-

za, generácia, 

heraldika, Horné 

Uhorsko, knieţa, 

koruna, Matica 

slovenská, Mat-

ra, Matúš Čák, 

Metod, minca, 

modrá, Nitra, 

náboţenstvo, 

orgány, pečať, 

podoba, pohorie, 

prezident, Slova-

nia, Sloven, sto-

ročie, strieborný, 

strom ţivota, 

symbol, symboli-

ka, tri, Uhorsko, 

Veľká Morava, 

vrch, vrchy, Vác-

lav, zlatá koruna, 

zákon, štátne, 

štít.  

Miriam  

Čerňanská 

Jedným zo symbolov našej krajiny je ... (dozviete sa po vyškrtaní pojmov) 

K
O
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e
 

d
ie

lo
 j
e
 s

tv
ár

n
iť

 h
o
 p

o
m

o
co

u
 o

b
rá

zk
o
v.

.. 

Maco bol navonok 

škaredý, ale mal 

dobré srdce. 

Príkladne sa staral gazdovi 

o kone a dobytok.  

Jeho plácou bolo jedlo a peniaze na 

pálenku a tabak. Ostatok si gazda 

nechával pre seba. Veď Maco viac 

nepýtal... 

Všetci sa mu vysmievali pre jeho 

výzor, ţe smrdí. Raz mal Maco nehodu a uţ to s ním 

šlo dolu vodou... Pracovať však 

neprestal, pásol kravy. Dokonca sa 

trápil, či nie je gazdovi nič dlţný.   

Keď Maco umrel, gazda 

mu vystrojil drahý pohreb 

- ţeby si uvedomil, aký bol 

preňho dôleţitý? 

Kaligram -  

báseň, kto-

rej slová sú 

usporiada-

né do urči-

tého obraz-

ca, t. j. do 

zvláštneho 

vizuálneho 

celku, ktorý 

v náznaku 

v y j a d r u j e 

obsah bás-

ne.      red. 

Terézia Paulechová 

A I C Á R E N E G Z A Ť A Č E P 

P O H O R I E A E K R Ý N V A R 

O A N A T D R S J Á P N U Á T E 

D K R R S T O Y Z Č Á R R C O Z 

O D A T A L K M A Š D O O L V I 

B A O F A O S B V Ú O B K A I D 

A E C T Ž M R O N T V E Á V Ž E 

Á K S N E V O L S A C I T A M N 

S O Y S I M H I N M I R A R O T 

L R M O N M U K K O I T L O R Á 

O U B E K J É A R E K S Z M T T 

V N O V T S N E Ž O B Á N Á S Š 

A A L S T O R O Č I E V Z K P T 

N Y N Á G R O O A B R A F Ľ B Í 

I U B L I K H Y H C R V Y E R T 

A K I D L A R E H U S L O V E N 

M
ic
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